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	Five major western Canadian Folk Festivals announce live Canadian songbook project

Canada Far & Wide: Grands Esprits
 July 5 - August 13, 2017
#CdnSongbook

Winnipeg Folk Festival, Vancouver Folk Festival, Calgary Folk Festival, Canmore Folk Festival, Regina Folk Festival



	[Media Note: We have compiled performer and artistic director photos and backgrounders on the songs chosen and festivals involved. Please visit here to browse and download: http://bit.ly/CdnSongbook ]



	WINNIPEG, June 20, 2017 - The Winnipeg, Vancouver, Calgary, Canmore, and Regina Folk Festivals have teamed up this summer to curate an inspiring live touring collaborative project called Canada Far & Wide: Grands Esprits, celebrating a Canadian songbook.
 
"The songs chosen celebrate diverse genres, cultures, regions, traditions and generations. Plus, we included key compositions by Canadian trailblazers like Joni Mitchell, Hank Snow, Buffy Sainte-Marie and Leonard Cohen. But, we really wanted to mess with genres and perspectives with these songs, and bring them into new forms while celebrating their narratives and history" explains Artistic Director Kerry Clarke from the Calgary Folk Music Festival on behalf of the festivals involved.
 
Anchored by Cree cellist Cris Derksen, former A Tribe Called Red member and electric pow-wow artist DJ Shub and Quebec's Mélisande (électrotrad), most of this main touring group will be performing along with guest artists each weekend from July 5 - August 13, 2017. The denouement of each show is a beautiful shared moment - an audience singalong of well-loved songs - lead by Choir! Choir! Choir! in Vancouver, Calgary, Regina and Winnipeg and by Coco Love-Alcorn in Canmore.
 
The shows at each festival will be rounded off with additional interpretations of the Canadian songbook by the following Canadian artists: Old Man Luedecke, Diyet, Cécile Doo-Kingué, Birds of Chicago, Barney Bentall, Basia Bulat, Jason Collett, Turkwaz, Vox Sambou, Kacy and Clayton, Cold Specks, CR Avery, Quantam Tangle, Dirty Catfish Brass Band, Whitehorse, Eekwol, Kiera Dall'Osto, Blake Berglund, FadaDance and William Prince.
 
"We're going to present some of these new curations using the traditional Canadian Folk Festival workshop format - something that our festival-goers love as it often creates vibrant and unforgettable musical moments for the crowd to enjoy" explains Artistic Director Chris Frayer from Winnipeg Folk Festival.
 
Canada Far & Wide: Grands Esprits is curated with a focus on a diversity of voices and artistry while putting the focus on all of Canada's history, both positive and challenging. Indigenous songwriters have contributed key songs to the songbook and Indigenous artists are integral to the live performance of the project. Through the power of the songs and the magic of music festivals this project invites us all to come together in a more positive way to create a better, more inclusive, Canada.
 
The five western festivals behind this project are part of a unique Canadian festival model that has been celebrated since 1961. These outdoor, not-for-profit, community-based events with great artist hospitality and a unique programming format have earned a glowing reputation for programming that supports diverse music. They form an integral part of the Canadian summer music tradition in Canada's western provinces. 



	Media Contact
Rebecca Webster
416-562-5294
rebecca@webstermediaconsulting.com



	This project has been funded in part by the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage and is one of the 200 exceptional projects funded through the Canada Council for the Arts' New Chapter initiative. With this $35M initiative, the Council supports the creation and sharing of the arts in communities across Canada.
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	Cinq festivals folk de l'Ouest canadien lancent 
un projet de spectacles qui 
met en vedette les grandes chansons canadiennes

Canada Far & Wide: Grands Esprits
5 juillet - 13 août 2017 
#CdnSongbook

Winnipeg Folk Festival, Vancouver Folk Festival, Calgary Folk Festival, Canmore Folk Festival, Regina Folk Festival



	[Avis: Nous avons compilé les photos des artistes et directeurs artistiques, ainsi que les rédigés d'information sur les chansons sélectionnées et les festivals impliqués dans le projet. Cliquez ici pour les visionner et les télécharger: http://bit.ly/CdnSongbook ]



	WINNIPEG, 20 juin 2017 -  Les festivals folk de Winnipeg, Vancouver, Calgary, Canmore et  Régina ont uni leurs efforts afin de mettre sur pied un projet de tournée de spectacles nommé Canada Far & Wide: Grands Esprits célébrant la chanson canadienne.
 
«Les chansons sélectionnées célèbrent la diversité des genres, des cultures, des régions, des traditions et des générations. Nous avons également inclus des compositions de grands noms de la musique canadienne tels que Gilles Vigneault, Madame Bolduc et Richard Desjardins. Nous voulons toutefois jouer avec les genres et les perspectives de ces chansons et les transformer tout en célébrant leur histoire et leur contenu»  explique la directrice artistique du Calgary Folk Festival, Kerry Clarke au nom de tous les festivals impliqués.  
 
Pour l'occasion un « supergroupe » a été formé.  Il met en vedette la violoncelliste cri Cris Derksen, l'ex-membre du groupe A Tribe Called Red, DJ Shub, et le groupe québécois Mélisande (électrotrad). La majorité de ces artistes se produiront sur scène chaque fin de semaine du 5 juillet au 13 août 2017. Le dénouement de chaque spectacle se veut un beau moment de partage ou le public sera invité à chanté en choeur - sous la direction du groupe Choir! Choir! Choir! à Vancouver, Calgary, Regina et Winnipeg et par Coco Love-Alcorn à Canmore.
  
Ces soirées mettront aussi en vedette une variété d'artistes canadiens, notamment : Old Man Luedecke, Diyet, Cécile Doo-Kingué, Birds of Chicago, Barney Bentall, Basia Bulat, Jason Collett, Turkwaz, Vox Sambou, Kacy and Clayton, Cold Specks, CR Avery, Quantam Tangle, Dirty Catfish Brass Band, Whitehorse, Eekwol, Kiera Dall'Osto, Blake Berglund, FadaDance et William Prince.
 
«Nous présenterons certaines de ces chansons en utilisant le format atelier propre aux festivals folk canadiens - ce que nos festivaliers aiment beaucoup puisque cela crée des moments musicaux dynamiques et inoubliables »  explique le directeur artistique du Winnipeg Folk Festival, Chris Frayer.
 
Canada Far & Wide: Grands Esprits met l'accent sur la diversité des voix et des points de vue, sans négliger l'histoire riche mais parfois troublante du Canada. Les artistes autochtones jouent un rôle important dans ce projet ; tant au niveau du choix des chansons que de leur interprétation. En mêlant la force de la chanson et la magie d'un festival de musique ce projet est une invitation à se réunir sous le signe de l'ouverture et du respect pour créer un meilleur Canada. 
 
Les cinq festivals folk derrière ce projet se basent sur un mode de fonctionnement unique. Depuis 1961, ses organismes à but non-lucratif offrent une programmation artistique qui célèbre la diversité et la collaboration ainsi qu'un accueil hors-pair des artistes. Ils font partie intégrante de la tradition musicale estivale de l'Ouest canadien.



	Media Contact
Rebecca Webster
416-562-5294
rebecca@webstermediaconsulting.com



	Ce projet est financé en partie par le gouvernement du Canada et le ministère du patrimoine canadien.  Il est également l'un des 200 projets exceptionnels soutenus par l'initiative Nouveau chapitre du Conseil des arts du Canada. Avec cette initiative 35M$, le Conseil des arts appuie la création et le partage des arts au cœur de nos vies et dans l'ensemble du Canada.
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